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VERSLAG VAN DE VERENIGDE VERGADERING OP 25 MAART 2015 

          

VV: 23 april 2015 

 

Aanwezig: De heer mr. M.A.P. van Haersma Buma, voorzitter; 

 de heer A. van den Berg, mevrouw mr. A.W. Bom-Lemstra, de heren J.W.A. 

van Olphen, A.G. Wiegman en mevrouw I.J.A. ter Woorst, hoogheemraden; 

 mevrouw M. Ammerlaan-Romeyn, de heren J.B. van den Berg, mr. P. van den 

Berg, drs. B. Canton, mevrouw N.J. Dijkshoorn-van Dijk, mevrouw G. Döll, 

mevrouw drs. J. Engels, mevrouw drs. M.J. Hilders, de heren ir. L.P.I.M. Hom-

bergen, J. de Hoog, mevrouw drs. A.C.J. Jans RC, de heren J. de Jong, C. Kuij-

venhoven, dr.ir. A.J. Middendorp, drs. L.W. Nanninga, J.Th. Overmeer, drs. 

A.P. Ranner, R. Reijn, ir. J.A.A.M. van Rossum, drs. M. Smits en B.E. van der 

Velde, hoofdingelanden; 

 de heer mr.drs. P.I.M. van den Wijngaart, secretaris; 

 de heer H.M.J. Hoogweg, griffier. 

 

Afwezig de heren J.M. Batist, P. van der Ende, mevrouw dr.ir. M.P.M. Ruijgh-van der 

Ploeg en de heer ir. G.A. van der Wedden, hoofdingelanden. 

 

Opening  

 

De voorzitter opent de vergadering. Hij releveert dat vandaag het afscheid van de Verenigde 

Vergadering officieel plaatsvindt. Vrijdagavond heeft hij nog gelegenheid om de vertrekkende 

leden toe te spreken. Een periode die in 2008-2009 is begonnen is nu in één keer voorbij is, 

hetgeen hem wat weemoedig stemt. De functie van griffier zal opnieuw worden ingevuld. De 

afgelopen jaren is er veel veranderd. De processen veranderen ook. Samen met de heer Van 

den Wijngaart is bekeken hoe de ondersteuning zo goed mogelijk kan worden georganiseerd. 

De wijze van notuleren verandert. Consequentie is dat notulist Jan Bakker morgen voor het 

laatst aanwezig is. De voorzitter dankt hem voor zijn werkzaamheden in de afgelopen jaren 

en overhandigt een aandenken, het waterschapsglas, een voorwerp dat al een lange traditie 

in de geschiedenis van de waterschappen heeft meegemaakt. 

 

Presentatie kennis voor klimaat 

 

De voorzitter geeft een presentatie van de onderwerpen die geschaard kunnen worden onder 

de noemer “kennis voor klimaat” en waarmee Delfland in de afgelopen jaren aan de slag is 

geweest. Het voornaamste probleem voor de waterschappen is dat van het houden van droge 

voeten. Een aantal jaren geleden was er steeds meer wateroverlast in het gebied van Delf-

land, reden om de mouwen op te stropen. Dit probleem raakt immers het bestaansrecht van 

de waterschappen. Er werden nieuwe plannen gemaakt en in de exploitatie verwerkt.  

● Delfland heeft met het voormalige stadsgewest Haaglanden de problematiek opgepakt en 

het Waterkader Haaglanden vastgesteld. Dat is in de voorbije periode afgerond. Het heeft 

geleid tot veel onderzoeken, om oplossingen te vinden voor de waterberging, ook in stedelijk 

gebied. De relatie tussen de gemeenten en Delfland is er door gegroeid en verbeterd. Er zijn 

waterbergingen aangelegd in de traditionele zin, door middel van het graven van bergingen. 

De ruimte daarvoor is schaars. Er is ook nieuwe kennis over klimaat en waterberging opge-

bouwd en tot toepassing gekomen. 

● Vervolgens is het programma Kennis voor Klimaat tot stand gekomen. Zowel in Haaglanden 

als in Rotterdam zijn adaptatiestrategieën bedacht. Op basis daarvan konden weer verbete-

ringen worden doorgevoerd, ook voor schoon water en voor de verwerking van afvalwater. 

● Na de afronding van het Waterkader Haaglanden wilde men de verworvenheden van het 

overleg tussen wethouders en hoogheemraden vasthouden. Zo is de Watertafel tot stand ge-

komen, waar alle gemeenten en ook andere organisaties in het gebied van Delfland aanzitten 

voor bestuurlijk overleg. 

● Op 9 oktober 2014 is de Intentieverklaring Ruimtelijke Adaptatie, die geldt voor een lange 

termijn, ondertekend. Ook als men zich niet verdiept in de oorzaken van de nieuwe uitdagin-
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gen voor het waterbeheer, zoals de opwarming van de aarde, wordt men met die uitdagingen 

geconfronteerd. Dat is vooral voor gemeenten de opmaat om er met elkaar over te spreken, 

bijvoorbeeld over de problemen in stedelijke gebieden, de leefbaarheid in en om de stad. 

● Als voorbeeld het gebied waarin de stad Delft ligt klinkt in. Dat leidt tot meer problemen. 

Voor de intentieverklaring deden de gevolgen zich al voelen, door plotselinge hoge waterstan-

den in de grachten. In de “tijdelijke polder” Delft gaan dan de klepstuwen omhoog en de ge-

malen aan. Zou dat niet gebeuren, dan had Delft in de afgelopen zeven jaar herhaalde malen 

onder water gestaan. 

● Met het Valorisatieprogramma Deltatechnologie worden door veel partijen innovatieve initia-

tieven versneld en zichtbaar gemaakt. Er komen nog vele uitdagingen aan voor het Deltage-

bied. Daarvoor worden oplossingen gezocht in het programma. 

● De VV wordt regelmatig geïnformeerd over de stand van zaken rond het Waterbeheer 3Di. 

De veiligheidsregio’s Rotterdam en Haaglanden werken eraan mee. Er is een prototype in ge-

bruik dat verder in productie zal worden genomen. Er schort nog een en ander aan. Het wordt 

een zeer bruikbaar instrument om te analyseren wat er mis gaat in een gebied. 

● Een andere ontwikkeling is de Digitale Delta, gericht op het onbeperkt en laagdrempelig 

beschikbaar krijgen van water- en klimaatdiensten. Hiervoor wordt samengewerkt met een 

aantal partijen, onder meer Rijkswaterstaat. Er worden allerlei data uit verschillende bronnen 

verzameld, die op een platform kunnen worden teruggevonden. De kosten worden daardoor 

aanzienlijk gereduceerd. 

● Het lijkt misschien gewoon, maar de versterking van de boulevard van Scheveningen was 

een bijzonder project. De normen werden in deze zwakke schakel niet gehaald. De zeewering 

is er nu op peil. Ook in Katwijk is een nieuwe zeewering gemaakt, waardoor het dorp nu ge-

heel binnendijks ligt. 

● Een interessant project is de Zandmotor. Los van alle natuurontwikkelingen leidt het tot tal 

van nieuwe inzichten. Er ontstaan stromingen en muien. 

● Vanaf het begin van Kennis voor klimaat wordt er gewerkt aan het Waalblok. Er zijn nog 

heel veel vragen over, over wet- en regelgeving, afspraken, lozingsvergunningen et cetera. Er 

is enorm veel kennis verworven voor de volgende periode, ook dank zij tuinders die bereid 

waren te investeren. 

● Van veel recentere datum is de dynamische inzet van gietwaterbassins. Er moest een oplos-

sing worden gevonden voor de opvang van steeds meer water. De tuinder is verantwoordelijk 

op zijn eigen terrein. Hij krijgt de nodige gegevens om de bassins tijdig leeg te pompen, zodat 

hij ze als het gaat regenen weer kan bijvullen. Samen met de tuinders zijn voorafgaand stu-

dies verricht. Stap voor stap wordt het systeem uitgebouwd. De kost gaat voor de baat uit. 

● Vorig jaar heeft Delfland de Waterinnovatieprijs gewonnen met de waterbergende kasda-

ken. Die worden nu toegepast bij een tuinder in het Oostland. Waarschijnlijk staat men aan 

de vooravond van een doorbraak. Door het water tijdelijk vast te houden op de daken van de 

kassen, kan het vertraagd worden afgelaten op het watersysteem. De kosten vallen mee. Als 

het concept wordt meegenomen bij de kassenbouw, wordt er druk van het watersysteem af-

gehaald. 

● Een andere oplossing is ondergrondse waterberging, door water in ondergrondse watervoe-

rende lagen te pompen. Er waren al technieken en daar zijn nieuwe technieken aan toege-

voegd. Een voordeel zou kunnen zijn dat zout water in de ondergrond wordt weggedrukt, 

waardoor verzilting wordt tegengegaan. Het water zou er kunnen worden opgeslagen als er te 

veel is en weer kunnen worden gebruikt als er te weinig is. Er moet heel veel gebeuren onder 

de grond. 

● Heel veel zoet water wordt nu gewoon de Noordzee in gespuid. Hergebruik bevordert de 

duurzaamheid. De ontwikkelingen rond de Blankenburgtunnel bij de Groote Lucht kunnen 

misschien worden gebruikt voor een zoetwaterfabriek. Als het afvalwater er voldoende gerei-

nigd kan worden, kunnen andere problemen worden opgelost. Misschien kan op de lange duur 

dan op veel meer plaatsen in het oppervlaktewater worden gezwommen. 

● In de pipeline zit het idee van de Smart Polder. Het gemaal Parksluizen zou door slimme 

aanpassing heel veel thermische energie kunnen leveren. De Erasmusuniversiteit en de wijk 

eromheen zouden van energie kunnen worden voorzien, ook door gebruik te maken van ver-

schillen in warmte in het oppervlaktewater. Verschillende partijen kijken nu naar de rentabili-

teit van het concept. Eventueel kan in de toekomst een groot aantal gemalen worden gebruikt 

voor het duurzaam leveren van energie. 
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● Voor veel genoemde ontwikkelingen wordt geld uit het Innovatiefonds vrijgemaakt, dat een 

miljoen bevat. Dat gaat bijvoorbeeld op voor het Valorisatieprogramma, om initiatieven in de 

praktijk te brengen.  

 

De voorzitter laat vervolgens het Hensboek rondgaan, dat door alle aanwezige leden wordt 

getekend. Daarna gaat de Hensbeker, uit 1648, rond, waaruit elk lid een slok neemt. De 

Hensbeker werd het toenmalige waterschapsbestuur geschonken toen het Gemeenlandshuis 

werd betrokken. 

 

01. Vaststelling agenda 

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Na de bespreekstukken zal er voor de leden die dat wensen nog gelegenheid zijn om het 

woord te voeren. 

 

De voorzitter spreekt, alvorens de reguliere agenda aan de orde te stellen, dank uit aan het 

adres van de medewerkers die voor en na de verkiezingen onder leiding van Paul van den 

Wijngaart, Margreeth Bosker van het team Bestuur en Marianne de Graaf van het team Com-

municatie heel veel werk hebben verzet. Ook alle gekozenen hebben eraan meegewerkt om 

alle stukken tijdig beschikbaar te krijgen. De commissie voor de geloofsbrieven onder leiding 

van de heer Wiegman heeft daardoor gisteren voor de afronding kunnen zorgen. 

 

02. Vaststellen conceptnotulen VV 19 februari 2015, inclusief lijst van besluiten 

en toezeggingen 

 

De heer Overmeer memoreert dat hij op 19 februari 2015 een motie heeft ingediend over het 

financieren van een kooi bij de Stichting Vogelasiel Delft. Achteraf vindt hij het jammer dat 

die motie niet in stemming is gebracht. Het argument dat belastinggeld er niet voor zou mo-

gen worden gebruikt vindt hij onjuist. Hij hoopt dat het volgende algemeen bestuur hier nog 

eens een discussie aan wijdt. 

Het resultaat van de inzameling door de Partij voor de Dieren was verbluffend, meer dan 

€ 400. Dat is het dubbele van het beoogde bedrag. De stichting is er erg blij mee. Er is ook 

nog een aantal toezeggingen. Er zijn bijdragen gestort door de fracties met de geborgde ze-

tels en voorts door de fracties van de PvdA, Water Natuurlijk, de Algemene Waterschapspartij 

en de Partij voor de Dieren. 

 

De voorzitter merkt op dat de inbreng van de heer Overmeer eigenlijk buiten de orde was. 

Omdat het diens laatste inbreng is, heeft hij het toegestaan. Geloof in de samenleving levert 

duidelijk veel meer op, want als het, zoals de motie luidde, van de overheid moest komen, 

had de heer Overmeer maar de helft van het geld binnengehaald. 

 

De notulen en de lijst van besluiten en toezeggingen van de VV van 19 februari 2015 worden 

vastgesteld. 

 

03. Mededelingen 

 

Er is bericht van verhindering van de heren Batist, Van der Ende en Van der Wedden en van 

mevrouw Ruijgh. 

 

Deze mededeling wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

 Bespreekstukken 

 

B.01. Onderzoek geloofsbrieven 

 

De heer Wiegman, voorzitter van de commissie voor het onderzoek van de geloofsbrieven, 

verder bestaande uit mevrouw Engels en de heer De Jong, deelt mee dat de geloofsbrieven 

ditmaal zeer uitgebreid zijn onderzocht, ook in het licht van de frequente landelijke discussies 
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over integriteit et cetera. Dat heeft ertoe geleid dat in een veertiental gevallen aanvullende 

informatie is gevraagd. Gisteren is besloten de Verenigde Vergadering te adviseren de verkie-

zingsuitslag vast te stellen en de benoemden zoals genoemd in bijlage 2 tot de Verenigde 

Vergadering toe te laten. 

 

De heer Canton wijst erop dat in de bijlagen 1 en 2 van de stukken inzake het advies van de 

commissie voor het onderzoek van de geloofsbrieven en in bijlage 4 van de stukken met be-

trekking tot de toelating de namen van mevrouw Van Hijlckama Vlieg en mevrouw De Zoete- 

van der Hout niet juist zijn vermeld. 

 

De heer Wiegman was het niet opgevallen, maar de VV is duidelijk alert. De wijzigingen wor-

den aangebracht. 

 

De Verenigde Vergadering besluit conform het gewijzigde advies. 

 

B.02. Besluit tot toelaten van VV-leden 

 

De Verenigde Vergadering besluit de verkiezingsuitslag vast te stellen. 

 

De heer Canton is teleurgesteld dat provinciale staten de verhouding tussen geborgde en ge-

kozen zetels niet hebben aangepast. Daar was geen meerderheid voor. Het stelt zijn fractie 

ook teleur dat de Tweede Kamer de geborgde zetels niet heeft afgeschaft. Verder stelt het 

hem teleur dat nu een beslissing moet worden genomen over 30 mensen. Hij had liever ge-

zien dat een beslissing was genomen over het systeem van geborgde zetels. Zijn fractie stemt 

in met het voorstel, met de aantekening dat zij liever 30 via verkiezingen gekozen mensen 

zou hebben toegelaten. De heer Wiegman wijst de heer Canton erop dat niet wordt beslist 

over 30 kandidaten maar over 29. 

 

De Verenigde Vergadering besluit conform het gewijzigde voorstel. 

 

De heer Smits spreekt wellicht voor de laatste maal als de doyen d’age, in zijn eigen woorden 

de dorpsoudste. In de afgelopen periode is dat op verschillende momenten het geval geweest. 

De rol van dorpsoudste is nog wat uitgebreider, maar hij heeft die rol met ontzettend veel 

plezier vervuld. 

Hij dankt verschillende personen die in de afgelopen periode de Verenigde Vergadering van 

dienst zijn geweest, om te beginnen de leden van het college. Het geldt voorts voor de onder-

steuning door het ambtelijk apparaat, onder leiding van de directeur-secretaris en de griffier 

en de notulist, die hij alle goeds wenst. 

Wie de doyen d’age in de nieuwe VV zal zijn weet hij niet. Eigenlijk was in de afgelopen perio-

de de heer Overmeer het oudste lid. Die is pas het afgelopen jaar uit het politieke struikgewas 

gekomen en toen bleek dat hij ouder was. 

Hij neemt afscheid van het zijn van doyen d’age met een parafrase op Joost van den Vondel: 

Vaarwel mijn Delfland, verwacht een andere heer. (applaus) 

 

Toen mevrouw Ter Woorst, nog in de vorige eeuw, bij Delfland kwam, werd er in Maassluis 

om tien uur ’s ochtends jenever geschonken. Daarna werd na de Verenigde Vergadering nog 

heel lang jenever geschonken. Dat is afgeschaft. Zij hoopt dat de traditie met de Hensbeker, 

gevuld met Rijnwijn, wordt voortgezet. Dat is belangrijk, want Delfland maakt deel uit van het 

stroomgebied van de Rijn. Een vernieuwing van de afgelopen periode is dat de VV niet alleen 

kijkt naar droge voeten, maar ook naar schoon water en de kwaliteit van de regelgeving. Zij 

overhandigt twee flessen Rijnwijn uit de Elzas aan twee leden die zich bijzonder voor schoon 

water hebben ingezet: de heer Van der Velde en mevrouw Engels. (applaus) 

 

Mevrouw Engels heeft sinds 1999 zitting gehad in de Verenigde Vergadering. Vaak wordt ge-

zegd dat vroeger alles beter was, maar zij heeft een goed gevoel over de ontwikkelingen 

sinds 1999. In 1999 werden voor het eerst ingezetenen gekozen die zich groene waterschap-

pers noemden. In een van de eerste vergaderingen wilden zij een soort algemene beschou-

wingen houden, maar de plaatsvervangend dijkgraaf wilde dat niet toestaan. De meerderheid 

van de VV was het daarmee eens. Er werd wel gediscussieerd maar als er gestemd moest 



5 

 

worden gingen alle voorstellen van het college gewoon door. Er was weinig kritiek mogelijk. 

Voorstellen kwamen maar moeizaam in de commissies en de VV aan de orde. Dat is in de 

loop der jaren bij alle partijen duidelijk veranderd. De VV kreeg meer invloed, eigenlijk vanaf 

2004. In de laatste periode stelde het college zich duidelijk anders op. Het is minder “slikken 

of stikken” en dat doet haar deugd. 

Zij wenst de leden die doorgaan veel succes. (applaus) 

 

De heer Van der Velde heeft zich drie weken gelden weer laten overhalen om verkiezingspos-

ters op borden in de gemeente te gaan plakken. Dat doet hij al vanaf 1980. Vanaf 1990 heeft 

hij zijn bijdrage mogen leveren in het openbaar bestuur, waarvan zes jaar bij het hoogheem-

raadschap. Hij wist niet waar hij aan begon. Dat viel hem ook een beetje tegen, omdat het 

alleen over water ging. In de gemeentepolitiek gaat het over jeugdzorg, verkeer, sport en nog 

veel meer. Inmiddels is hem ontzettend duidelijk geworden hoeveel verschillende onderwer-

pen met water verbonden zijn. Hij is dankbaar dat hij zes jaar een bijdrage heeft mogen leve-

ren. In het begin vond hij de VV een apolitiek gezelschap. Vele moties werden unaniem aan-

genomen. De motie-Dijkema was wel het resultaat van een inhoudelijke discussie, maar op de 

Partij voor de Dieren na was iedereen het daarmee eens. De laatste jaren is dat pas een 

beetje veranderd. Hij heeft echter met heel veel plezier gefunctioneerd in de VV. (applaus) 

 

De heer Middendorp, fractievoorzitter van de grootste oppositiepartij, complimenteert de dijk-

graaf en diens bestuur graag voor de plezierige wijze waarop hij oppositie heeft kunnen voe-

ren. De dijkgraaf heeft kans gezien om de AWPD vrijwel nooit gelijk te geven, maar de stem 

van zijn partij is tot diep in de organisatie doorgedrongen. Het gaat om invloed hebben en 

niet om gelijk hebben. Nu zijn partij de sprong heeft gemaakt naar de op een na grootste 

partij, hoopt zij in de toekomst een nog constructievere bijdrage te kunnen leveren. (applaus) 

 

De heer J. van den Berg ziet terug op een goede periode, waarin heel veel is gebeurd. De 

situatie is duidelijk anders bij het aftreden dan bij het aantreden. In de voorgaande periode is 

al een krachtsinspanning om een hoge graad van veiligheid te bereiken ingezet. Hij is blij met 

de financiële gezondmaking. Hij dankt collega’s en college hartelijk voor de goede samenwer-

king. Hij heeft gemerkt dat dit niet helemaal wederzijds is, want er is wat kritiek op het stelsel 

met geborgde zetels. Het zij zo. Fracties die zijn partij zo bejegenen komen misschien in een 

andere samenstelling terug. Zijn partij probeert opnieuw een goede samenwerking te berei-

ken. (applaus). 

 

De heer Van Rossum merkt op dat omdat het bestuur continu is morgen de nieuwe Verenigde 

Vergadering aantreedt. De dijkgraaf en het apparaat blijven aan het roer van Delfland. Hij 

heeft onder vier dijkgraven mogen functioneren. Hij heeft besloten niet meer voor een nieuwe 

periode op te gaan. Hij dankt hen, de huidige dijkgraaf in het bijzonder, het ambtelijk appa-

raat en de collega’s. Hij wenst hun alle goeds voor de toekomst. (applaus) 

 

De heer P. van den Berg sprak in november 2014 bij de Kamer van Koophandel over een 

nieuwe benoeming, een procedure waarover niet iedereen in de VV enthousiast is. De vraag 

wat hij in de afgelopen zes jaar had bereikt was daar niet zo moeilijk te beantwoorden. Hij 

heeft geschetst hoe Delfland er zes jaar geleden voor stond, met torenhoge ambities en een 

financieel deplorabele situatie en vervolgens hoe Delfland er nu voor staat. Hij realiseert zich 

dat dit niet alleen de verdienste van zijn fractie is, maar van het bestuur in heel brede zin. 

Daarvoor is in de afgelopen zes jaar harmonieus samengewerkt. Sommigen vinden dat men in 

het bestuur alleen meetelt als men elkaar de tent uit vecht. Hij ziet het als een verworvenheid 

als nog op basis van inhoud en kracht van argumenten kan worden gediscussieerd. Hij dankt 

iedereen daarvoor, ook de organisatie, want de veranderingen in de afgelopen zes jaar heb-

ben een sterke wissel getrokken op de organisatie. 

Zijn fractie begon vier jaar geleden als een nieuwe fractie. Zij heeft heel harmonieus samen-

gewerkt. Hij dankt haar daarvoor. Hij neemt vandaag afscheid van twee leden, Jan Batist en 

Jacob de Jong. Jan Batist kan er deze week helaas niet bij zijn. Hij is een ondernemer pur 

sang, die gewoon kijkt wat het kost en wat het oplevert. Dat is een verfrissende kijk. Jan Ba-

tist heeft er zelf voor gekozen om niet door te gaan. 

Jacob de Jong had graag wel willen doorgaan. Bij de Kamer van Koophandel heeft men geko-

zen voor vernieuwing en verjonging. De achternaam van Jacob was kennelijk niet voldoende. 
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Hij vindt het bijzonder jammer dat hij afscheid moet nemen van Jacob en hij denkt dat Delf-

land dat ook heel jammer moet vinden. Jacob weet heel veel van de historie en van het ge-

bied. In de fractievergaderingen kon Jacob met de kaart op tafel altijd precies vertellen hoe 

het in elkaar zat. Daar heeft Delfland heel veel profijt van gehad. Niet alleen de fractie, maar 

ook Delfland zal Jacob erg missen. Samen wordt gekeken of Jacob in de komende bestuurspe-

riode nog op enige manier een rol kan blijven spelen. (applaus) 

 

De heer De Jong moet even resetten nu er zojuist lovende woorden over hem zijn gesproken. 

In 1994 is hij gekozen als plaatsvervanger in het afdelingsbestuur van Maassluis. Hij kon toen 

ook al in Delft in de keuken kijken. In 1999 werd hij gekozen in de Verenigde Vergadering. 

Een week later kreeg hij bezoek van de zoon van een van de laatste voorzitters van de Oran-

jepolder, die van de zoon van de laatste secretaris van de Oranjepolder een tasje had gekre-

gen met notulenboeken en andere bescheiden. Delfland had die boeken in 1975 opgeëist, 

maar zij hebben ze toen niet ingeleverd. In de inventarislijst van het archief van Delfland 

staan vraagtekens achter boeken van de Oranjepolder. Rond 1975 is hij eigenaar van grond 

geworden, waardoor hij stemrecht kreeg in het polderbestuur. Voor die tijd huurde hij grond, 

maar huurders hadden geen stemrecht. 

Hij zegt de VV toe dat hij volgende week bij de archivaris de boeken die in zijn bezit zijn en 

de lijsten van de toenmalige stemgerechtigden zal inleveren. (applaus) 

 

De voorzitter stelt vast dat hiermee nog een mooi stukje geschiedenis wordt ingevuld. Hij 

verzoekt de heer De Jong om snel te zijn, want de archivaris gaat met pensioen. 

 

De heer Hombergen was in 2009 nieuw in de Verenigde Vergadering. Het eerste jaar heeft hij 

zich nogal stil gehouden. Langzamerhand heeft hij zijn weg gevonden en is hij zich thuis gaan 

voelen. Zijn fractie wordt nu vernieuwd. Gisela Döll, die al bekend was met het waterschap, is 

er tussentijds bij gekomen. Zij neemt nu afscheid, maar komt misschien op een of andere 

manier weer terug. Hij vindt het bijzonder dat de leden van de VV goed naar elkaar luisteren. 

Hij weet dat een aantal leden hun politieke carrière nu buiten de VV gaan voortzetten. Hij 

hoopt dat zij de manier van werken in de VV over heel Nederland zullen verspreiden. (ap-

plaus) 

 

De heer Overmeer wist helemaal niets van waterschappen toen hij in de VV kwam. Hij zou 

eigenlijk nog moeten doorgaan, maar hij voelt zich nu te oud. Bovendien is zijn hond ook al 

behoorlijk oud, maar die mag niet naar binnen. Op het ogenblik zit die in de garage te wach-

ten. 

Zijn kennis bestond toen uit het boek “Het wassende water” van Herman de Man. Daaruit 

vernam hij dat de dijkgraaf in Den Haag zat en de watersnood werd opgelost door de heem-

raad. Tot zijn verbazing stond de dijkgraaf midden tussen zijn mensen. Gelukkig is er geen 

watersnood geweest. Deelname aan de vergaderingen was een nuttige tijdsbesteding voor 

iemand die al vijftien jaar met pensioen is. Het was een leerzame, prettige tijd. 

Hij hoopt dat in de volgende zittingsperiode een portefeuille dierenwelzijn wordt ingesteld. 

Dat is ooit afgestemd in het dagelijks bestuur, maar misschien kan er nog eens over nage-

dacht worden. Hij dankt iedereen voor de fijne samenwerking en wenst degenen die blijven 

veel succes in de volgende periode. (applaus) 

 

Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 10.25 uur. 

 

Aldus vastgesteld in de Verenigde Vergadering van 

 

De Griffier,      De Voorzitter, 

 

 

 

 

 

drs. H.K.B. Fobler     mr. M.A.P. van Haersma Buma 


